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Ressona joiós en aquesta nit l'anunci de l'àngel: "No és aquí. Ha ressuscitat ". El 

Crucificat no està entre els morts. La llosa del sepulcre s'ha mogut i, amb ella, la llosa 

del pecat i de la mort. Déu ha concedit el perdó a l'home. La mort ha estat vençuda. És 

possible somiar en un món nou. 

L'alegria pasqual 

Tota la celebració d'aquesta Vigília desborda de goig perquè la resurrecció de Crist 

obre l'esperança a l'home. "Exultin de joia Tots els àngels", ha proclamat el Pregó de la 

Pasqua. Aquesta nit "la terra s'omple d'alegria", "avui la foscor ja s'ha esvaït". I deia 

aquest antic himne pasqual: 

Perquè aquesta és la nit en què el Senyor 

va salvar el seu poble d'Israel. 

Les nostres cadenes s'han trencat. 

Hem fugit del pecat i la foscor, 

i la mort per sempre ha estat vençuda 

per la vida del Crist ressuscitat. 

La resurrecció de Jesucrist és el triomf de l'amor de Déu enfront del pecat de l'home. 

L'última paraula no la té la traïció, l'odi o la venjança, sinó que la té Déu que ens 

estima, ens cura i ens perdona. 

És nit de llum. Amb les nostres espelmes enceses hem acompanyat al 'Ciri Pasqual, 

símbol de Crist ressuscitat, mostrant així el nostre desig que la llum de la nit de Pasqua 

inundi tota la nostra vida. 

És nit d'alegria en què l'Església entona exultant  "l’al·leluia". "Alabau a Déu", perquè el 

mal ha estat derrotat. Al·leluia!  perquè la mort ha estat vençuda. Al·leluia!: s'ha obert 

per a tot home la porta de l'esperança. Deixem que l'alegria ompli el nostre cor. 

Culmina una història d'amor 

Les lectures que hem escoltat ens ajudaven a comprendre que en aquesta nit culmina 

la història d'amor de Déu amb la humanitat. Procedim d'un Déu que en el seu amor ha 

creat l'home. El nostre origen últim està en el cor de Déu, en la seva bondat i 

misericòrdia. Aquest Déu ha acompanyat la humanitat al llarg de la seva història. Hem 

escoltat el relat del pas del mar Roig, moment fonamental en la vida del poble d'Israel. 

El poble comprèn que Déu és el seu Salvador i li canta agraït: "Del Senyor em ve la 

glòria i el triomf. És Ell qui m’ha salvat!”. Després, Déu seguirà prop del seu poble, 

especialment a través dels profetes. Hem escoltat en el profeta Ezequiel la reacció de 



Déu davant el pecat del poble: promet reunir-los, purificar-los amb una aigua pura i 

transformar el seu cor. 

Tota aquesta història d'amor aconsegueix el seu punt culminant en la resurrecció de 

Jesús. Déu ha actuat traient a Jesús de la mort. La mort ja no té l'última paraula sinó 

que aquesta ha estat pronunciada per un Déu d'amor que vol la vida. 

Participem d'aquest misteri 

Nosaltres participam  d'aquest misteri de vida. Pel baptisme la nostra vida va quedar 

unida per sempre a la de Jesucrist. Sant Pau deia que el baptisme ens va unir a la seva 

mort i esperam que ens uneixi també a la seva resurrecció. I concloïa: "penseu que sou 

morts al pecat i vius per a Déu en Crist Jesús". 

Aquesta nit és nit baptismal. Avui tindrem l'alegria d'incorporar a l'Església a quatre 

catecúmens adults i una filleta. Sobre ells es vessarà l'aigua pura que els atorgarà una 

vida nova, la vida de fills de Déu. Els adults rebran també la plenitud del do de l'Esperit 

en la Confirmació i s'alimentaran per primera vegada amb el cos i la sang del Senyor. 

Serà l'inici de la seva vida com a cristians, una vida que, amb l'ajuda de la gràcia de 

Déu, confiam que vagi creixent cada dia. Nosaltres assistirem a aquesta celebració i, 

alhora, recordarem amb gratitud el moment en què pel baptisme hem estat 

configurats amb Crist mort i ressuscitat. En renovar la promeses del nostre baptisme, 

ens comprometrem a viure la vida nova de ressuscitats. 

Caminem en una vida nova 

Deia Sant Pau: si hem estat units a Crist, "caminem en una vida nova". El baptisme ens 

ha regenerat. Hem estat alliberats de l'esclavatge del pecat per viure una vida nova. Si 

de veritat celebram la resurrecció, la nostra vida ha de transformar-se. No podem 

seguir amb els vells costums, sinó que hem de ser homes nous. 

En aquesta nit deixem que el nostre cor s’inflami amb l'aire nou que ve de la 

resurrecció. És l'aire del cel, on hi és Jesucrist. Estem fets per al cel. Visquem aquesta 

vida com a pelegrins que sospiren per ser-hi dalt, amb Crist. 

---------------------- 

Monició abans de "Mireu l'Anyell de Déu" 

Els quatre nous cristians adults rebran ara el Cos i la Sang del Senyor. Serà la seva 

primera comunió. La participació en el Cos i Sang del Senyor estableix en nosaltres una 

comunió íntima i profunda amb Jesucrist Ressuscitat. En combregar, us uniu 

estretament a Jesucrist i també al seu Cos, que és l'Església. Que l'Eucaristia sigui 

aliment pel vostre camí com a cristians i que ella sigui viàtic que us condueixi fins a la 

vida eterna. 
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Resuena gozoso en esta noche el anuncio del ángel: “No está aquí. Ha resucitado”. El 

Crucificado no está entre los muertos. La losa del sepulcro se ha movido y, con ella, la losa del 

pecado y de la muerte. Dios ha concedido el perdón al hombre. La muerte ha sido vencida. Es 

posible soñar en un mundo nuevo.  

La alegría pascual 

Toda la celebración de esta Vigilia rebosa de gozo porque la resurrección de Cristo abre la 

esperanza al hombre. “Exultin de joia tots els àngels”, ha proclamado el Pregón de la Pascua. 

Esta noche “la terra s'omple d'alegria”, “avui la foscor ja s'ha esvaït”. Y decía este antiguo 

pascual: 

Perquè aquesta és la nit en què el Senyor 

va salvar el seu poble d'Israel. 

Les nostres cadenes s'han trencat. 

Hem fugit del pecat i la foscor, 

i la mort per sempre ha estat vençuda 

per la vida del Crist ressuscitat. 

La resurrección de Jesucristo es el triunfo del amor de Dios frente al pecado del hombre. La 

última palabra no la tiene la traición, el odio o la venganza, sino que la tiene Dios que nos ama, 

nos sana y nos perdona.  

Es noche de luz. Con nuestras velas encendidos hemos acompañado al Cirio Pascual, símbolo 

de Cristo resucitado, mostrando así nuestro deseo de que la luz de la noche de Pascua inunde 

toda nuestra vida. 

Es noche de alegría en que la Iglesia entona exultante el “aleluya”. “Alabad a Dios”, porque el 

mal ha sido derrotado. Aleluya, porque la muerte ha sido vencida. Aleluya: se ha abierto para 

todo hombre la puerta de la esperanza. Dejemos que la alegría llene nuestro corazón. 

Culmina una historia de amor 

Las lecturas que hemos escuchado nos ayudaban a comprender que en esta noche culmina la 

historia de amor de Dios con la humanidad. Procedemos de un Dios que en su amor ha creado 

al hombre. Nuestro origen último está en el corazón de Dios, en su bondad y misericordia. Este 

Dios ha acompañado a la humanidad a lo largo de su historia. Hemos escuchado el relato del 

paso del mar Rojo, momento fundamental en la vida del pueblo de Israel. El pueblo 

comprende que Dios es su salvador y le canta agradecido: “Mi fuerza y mi poder es el Señor”. 

Después, Dios seguirá cerca de su pueblo, especialmente a través de los profetas. Hemos 

escuchado en el profeta Ezequiel la reacción de Dios ante el pecado del pueblo: promete 

reunirlos, purificarlos con un agua pura y transformar su corazón. 



Toda esta historia de amor alcanza su punto culminante en la resurrección de Jesús. Dios ha 

actuado sacando a Jesús de la muerte. La muerte ya no tiene la última palabra sino que ésta ha 

sido pronunciada por un Dios de amor que quiere la vida.  

Participamos de este misterio 

Nosotros participamos de este misterio de vida. Por el bautismo nuestra vida quedó unida para 

siempre a la de Jesucristo. San Pablo decía que el bautismo nos unió a su muerte y esperamos 

que nos una también a su resurrección. Y concluía: “consideraos muertos al pecado y vivos 

para Dios en Cristo Jesús”. 

Esta noche es noche bautismal. Hoy tendremos la alegría de incorporar a la Iglesia a cuatro 

catecúmenos adultos y una niña. Sobre ellos se derramará el agua pura que les otorgará una 

vida nueva, la vida de hijos de Dios. Los adultos recibirán también la plenitud del don del 

Espíritu en la Confirmación y se alimentarán por primera vez con el cuerpo y la sangre del 

Señor. Será el inicio de su vida como cristianos, una vida que, con la ayuda de la gracia de Dios, 

confiamos en que vaya creciendo cada día. Nosotros asistiremos a esta celebración y, a la vez, 

recordaremos con gratitud el momento en que por el bautismo fuimos configurados con Cristo 

muerto y resucitado. Al renovar la promesas de nuestro bautismo, nos comprometeremos a 

vivir la vida nueva de resucitados. 

Andemos en una vida nueva 

Decía San Pablo: si hemos sido unidos a Cristo, “andemos en una vida nueva”. El bautismo nos 

ha regenerado. Hemos sido liberados de la esclavitud del pecado para vivir una vida nueva. Si 

de verdad celebramos la resurrección, nuestra vida tiene que transformarse. No podemos 

seguir con las viejas costumbres, sino que tenemos que ser hombres nuevos.  

En esta noche dejemos que nuestro corazón se esponje con el aire nuevo que viene de la 

resurrección. Es el aire del cielo, donde está Jesucristo. Estamos hechos para el cielo. Vivamos 

esta vida como peregrinos que suspiran por estar allí arriba, con Cristo. 

 

 

---------------------- 

Monición antes de “Este es el Cordero de Dios” 

Los cuatro nuevos cristianos adultos recibirán ahora el Cuerpo y la Sangre del Señor. Será su 

primera comunión. La participación en el Cuerpo y Sangre del Señor establece en nosotros una 

comunión íntima y profunda con Jesucristo Resucitado. Al comulgar, os unís estrechamente a 

Jesucristo y también a su cuerpo, que es la Iglesia. Que la Eucaristía sea alimento para vuestro 

camino como cristianos y que ella sea viático que os conduzca hasta la vida eterna. 


